

SUPERIOR COURT
(Class Action)

CANADA
PROVINCE OF QUÉBEC
DISTRICT OF MONTRÉAL

No: 500-06-000526-109

DATE: July 12, 2016

PRESIDING: THE HONOURABLE MARIE-FRANCE COURVILLE, J.S.C.

ANTHONY SNYDER
and
ANDREW WINKLER
Petitioners

v.

MATTEL CANADA INC.
and
MATTEL, INC.
and
FISHER-PRICE CANADA INC.
and
FISHER-PRICE INC.
Respondents

JUDGMENT

[1] **CONSIDERING** the Petitioners' Motion to Authorize the Bringing of a Class Action and to Ascribe the Status of Representative;

[2] **CONSIDERING** that the Petitioners are asking that the Court set a hearing date for Authorization and Settlement Approval in Quebec of the 2010 Recall Class Actions

Settlement Agreement entered into by the parties as at January 19, 2015, contingent on approval by the Courts (the "Settlement Agreement");

[3] **CONSIDERING** that the Petitioners are asking that the Court approve the Notice of Certification and Settlement Hearing (the "Hearing Notice") and to approve the proposed method of dissemination of the Hearing Notice (the "Notice Plan") to members of the class on behalf of which the Petitioners are seeking to institute the class action (the "Members of the Class");

[4] **CONSIDERING** the material filed in the Court record;

[5] **CONSIDERING** the submissions of counsel for the Petitioners and counsel for the Respondents;

[6] **CONSIDERING** articles 579, 580, 581, and 590 of the *Code of Civil Procedure*;

[7] **CONSIDERING** that the parties consent to this Judgment;

[8] **FOR THESE REASONS, THE COURT:**

[9] **ACCUEILLE** la présente requête;

[9] **GRANTS** the present Motion;

[10] **DÉCLARE** que, pour l'application du présent jugement, les définitions contenues dans la Convention de règlement, Pièce R-1, s'appliquent et y sont incorporées par renvoi;

[10] **DECLARES** that for the purposes of this judgment, the definitions contained in the Settlement Agreement, Exhibit R-1, shall apply and are incorporated by reference;

[11] **FIXE** l'audience d'autorisation et d'approbation du règlement au Québec soit tenue le 12 octobre 2016 à 9h30, en salle 2.08 [ou toute autre salle d'audience, qui sera indiquée par avis affiché à l'extérieur de la salle d'audience 2.08] au Palais de justice de Montréal, 1, rue Notre-Dame Est (« l'Audience d'Autorisation et d'Approbation du Règlement au Québec »), au cours de laquelle cette Cour devra déterminer :

[11] **SETS** the hearing for Authorization and Settlement Approval in Quebec to be held on October 12, 2016 at 9:30 A.M., in room 2.08 [or any other courtroom, which will be indicated by the posting of a sign outside of courtroom 2.08] at the Montreal Courthouse, 1, Notre-Dame Street East (the "Quebec Authorization and Settlement Approval Hearing"), at which time this Court will be asked to decide:

a) s'il convient d'autoriser, aux fins de règlement seulement, l'exercice de l'action collective et d'attribuer aux

a) whether to authorize, for settlement purposes only, the bringing of the class action and to designate the Petitioners as representatives of the members of the Class;

- requérants le statut de représentant des membres du groupe;
- b) s'il convient d'approuver la Convention de règlement et de la déclarer juste, raisonnable et dans le meilleur intérêt des Membres du Groupe du Québec;
- c) si la requête des Procureurs du Groupe relativement aux frais, débours et taxes applicables devrait être accueillie;
- d) s'il convient d'accorder des rémunérations incitatives aux Représentants des Membres du Groupe; et
- e) toutes autres questions que la Cour jugera appropriées;
- b) whether to approve the Settlement Agreement as fair, reasonable and in the best interest of the Quebec Class Members;
- c) whether Class Counsel's application for fees, disbursements and applicable taxes should be granted;
- d) whether to grant honorarium awards to the Class Representatives; and
- e) any other matters as the Court may deem appropriate;

[12] **APPROUVE** la forme et le contenu de l'Avis d'Audience, essentiellement en la forme se trouvant dans l'Exhibit « B » de la Convention de règlement et produit comme Pièce R-2;

[12] **APPROVES** the form and content of the Hearing Notice, substantially in the form as set forth within Exhibit "B" to the Settlement Agreement and produced as Exhibit R-2;

[13] **ORDONNE** que l'Avis d'Audience soit publié et diffusé essentiellement en conformité au Plan de notification se trouvant dans l'Exhibit « C » de la Convention de règlement et produit comme Pièce R-3;

[13] **ORDERS** that the Hearing Notice be disseminated substantially in accordance with the Notice Plan as set forth within Exhibit "C" to the Settlement Agreement and produced as Exhibit R-3;

[14] **DÉCLARE** que la forme de l'avis tel qu'approuvé par la présente représente une façon juste et raisonnable d'aviser toutes les personnes concernées de l'Audience d'Autorisation et d'Approbation du Règlement au Québec;

[14] **DECLARES** that the form and manner of notice as approved herein represents fair and reasonable notice to all persons entitled to notice of the Quebec Authorization and Settlement Approval Hearing;

[15] **ORDONNE** que l'Avis d'Audience doit être donné aux membres du Groupe

[15] **ORDERS** that the Hearing Notice shall be given to Quebec Class Members

du Québec de la manière décrite dans le Plan de notification dès que possible;

in the manner described in the Notice Plan as soon as practicable;

[16] **ORDONNE** que, conformément aux termes de la Convention de règlement, Mattel doit payer les coûts associés à l'Avis d'Audience;

[16] **ORDERS** that, in accordance with the terms of the Settlement Agreement, Mattel shall pay the costs associated with the Hearing Notice;

[17] **ORDONNE** que la date et l'heure de l'Audience d'Autorisation et d'Approbation du Règlement au Québec soient énoncées dans l'Avis d'Audience, mais qu'elles peuvent faire l'objet d'ajournement par la Cour sans autre avis aux membres du Groupe du Québec que celui qui sera affiché sur le site web des Procureurs du Groupe;

[17] **ORDERS** that the date and time of the Quebec Authorization and Settlement Approval Hearing shall be set forth in the Hearing Notice, but may be subject to adjournment by the Court without further publication notice to the Quebec Class Members other than such notice which will be posted on Class Counsel's website;

[18] **ORDONNE** que les membres du Groupe du Québec puissent soumettre des objections écrites à l'approbation de la Convention de règlement au plus tard dix (10) jours avant l'Audience de d'Autorisation et d'Approbation du Règlement au Québec aux Procureurs du Groupe, qui remettra des copies de toutes ces soumissions aux Procureurs de la défense et ces communications doit être déposé auprès de la Cour avant l'Audience d'approbation du règlement. Les Membres du Groupe (ou leurs avocats) qui ne déposent pas une objection écrite et n'indiquent pas qu'ils (ou leurs avocats) ont l'intention de se présenter à l'Audience d'approbation du règlement n'ont pas le droit de comparaître et de soulever d'objection à l'Audience d'approbation du règlement à moins que la Cour ordonne autrement;


[18] **ORDERS** that Quebec Class Members may submit written objections to the approval of the Settlement Agreement no later than ten (10) days before the Quebec Authorization and Settlement Approval Hearing to Class Counsel, who shall deliver copies of all such submissions to Defendant's Counsel and they shall be filed with the Court prior to the Settlement Approval Hearing. Class Members (or their counsel) who do not file a written objection and indicate that they (or their counsel) intend to appear at the Settlement Approval Hearing may not be entitled to appear and raise any objection at the Settlement Approval Hearing unless the Court orders otherwise;

[19] **ORDONNE** qu'un copie de ce jugement soit affichée sur le site web des Procureurs du Groupe;

[19] **ORDERS** that a copy of this Judgment shall be posted on Class Counsels' website;

[20] **LE TOUT**, sans frais de justice.

[20] **THE WHOLE**, without legal costs.



MARIE-FRANCE COURVILLE, J.S.C.

Mtre Jeff Orenstein
CONSUMER LAW GROUP INC.
Attorneys for the Petitioners

Mtre Kristine Spence
NORTON ROSE FULBRIGHT CANADA
LLP
Attorneys for the Respondents

Hearing Date: July 8, 2016

PIÈCE R-2

AVIS DE LA TENUE D'UNE AUDITION D'AUTORISATION ET D'APPROBATION DU RÈGLEMENT DANS L'AFFAIRE DES RECOURS COLLECTIFS RELATIFS AU RAPPEL DE 2010 VISANT FISHER-PRICE

Si vous ou votre enfant avez acheté ou reçu en cadeau un tricycle, une chaise haute ou un jouet pour bébé neuf de Fisher-Price en 2010 ou avant, vos droits pourraient être touchés par le règlement intervenu dans le cadre de ce litige.

Un règlement est intervenu dans le cadre d'actions en recours collectif intentées contre les défenderesses Mattel, Inc., Mattel Canada Inc. et Fisher-Price Inc., en Ontario (dossier du tribunal n° CV-12-470990-0001, à Toronto) et au Québec (dossier du tribunal n° 500-06-000526-109, à Montréal). Il est allégué dans les poursuites que les défenderesses ont fait preuve de négligence dans la conception, la fabrication, la mise en marché et la vente de certains tricycles pour enfant, chaises hautes et rampes Little People®, ainsi que certains jouets pour bébé avec un ballon gonflable, qui ont fait l'objet de rappels annoncés les 29 et 30 septembre 2010 (« produits visés par les rappels »). Le « groupe visé par le règlement » comprend toutes les personnes au Canada qui ont acheté ou acquis un produit visé par un rappel (y compris un produit visé par un rappel reçu en cadeau). Le règlement prévoit le paiement « d'indemnités de règlement » aux membres du « groupe visé par le règlement » qui ont participé à l'un des rappels de septembre 2010 en demandant et en recevant un « nécessaire de modification ». Le règlement prévoit des indemnités de règlement totales pouvant atteindre 200 000 \$ à verser au groupe visé par le règlement. Le règlement prévoit en outre le paiement des frais et débours engagés par les conseillers juridiques du groupe d'un montant de 75 000 \$, plus taxes.

Le règlement constitue une transaction à l'égard des réclamations en litige. Les défenderesses n'admettent aucune responsabilité.

Les modalités du règlement, y compris une liste détaillée des noms des produits et des numéros des produits visés par le rappel et des précisions sur les indemnités de règlement offertes aux membres du groupe visé par le règlement, figurent dans l'entente de règlement intervenue entre les défenderesses et les demandeurs dans le cadre des actions en recours collectif, laquelle peut être consultée en ligne sur le site www.clg.org ou obtenue auprès des conseillers juridiques du groupe. Cet avis ne présente qu'un sommaire du règlement, et les membres du groupe visé par le règlement sont invités à examiner le texte intégral de l'entente de règlement et les autres renseignements disponibles sur le site www.clg.org.

Le règlement proposé est assujéti à l'approbation des tribunaux. Des requêtes sollicitant l'approbation du règlement seront entendues par la Cour supérieure de justice de l'Ontario, dans la ville de Toronto, le 16 septembre 2016 à 14h00, et par la Cour supérieure du Québec, dans la ville de Montréal, le 12 octobre 2016 à 9h30, en salle 2.08. À ces auditions, les tribunaux de l'Ontario et du Québec décideront si l'action collective sera autorisée aux fins de règlement seulement et détermineront si l'entente de règlement est équitable, raisonnable et au mieux des intérêts des membres du groupe visé par le règlement.

Les membres du groupe visé par le règlement qui ne s'opposent pas au règlement proposé n'ont pas besoin d'assister aux auditions d'approbation du règlement ni de prendre d'autres mesures à ce moment pour indiquer leur désir de participer au règlement*.

Les membres du groupe visé par le règlement ont le droit de comparaître et de présenter des arguments aux auditions d'approbation du règlement. Si vous désirez faire des commentaires ou vous opposer au règlement, vous devez présenter des arguments écrits aux conseillers juridiques du groupe à l'adresse indiquée ci-dessous avant le 6 septembre 2016. Les conseillers juridiques du groupe transmettront tous ces arguments au tribunal compétent, qui examinera tous ces arguments écrits déposés. Si vous ne déposez pas d'arguments écrits dans le délai applicable, il se peut que vous n'avez pas le droit de participer aux auditions d'approbation du règlement en présentant des arguments verbaux ou autres.

Le cabinet d'avocats Consumer Law Group Inc./Consumer Law Group Professional Corporation (« conseillers juridiques du groupe ») représente les demandeurs et les membres du groupe visé par le règlement. Vous pouvez rejoindre les conseillers juridiques du groupe sans frais au 1-888-909-7863, à Toronto au (416) 479-4493, à Montréal au (514) 266-7863, à Ottawa au (613) 627-4894, en ligne sur le site www.clg.org, par courriel à l'adresse jorenstein@clg.org ou par la poste régulière au 1030, rue Berri, bureau 102, Montréal (Québec) H2L 4C3, à l'attention de Jeff Orenstein.

Si vous avez des questions qui sont demeurées sans réponse après consultation du site www.clg.org, veuillez communiquer avec les conseillers juridiques du groupe.

Les demandes de renseignements ne doivent pas être adressées aux tribunaux.

To obtain a copy of this notice or any other information on the settlement in English, please go to www.clg.org

* **NOTE** : Vous avez toujours droit à participer au programme de rappel de Fisher-Price en visitant <http://service.mattel.com/us/recall.asp> et en demandant un nécessaire de modification.

CET AVIS A ÉTÉ AUTORISÉ PAR LA COUR SUPÉRIEURE DE JUSTICE DE L'ONTARIO ET LA COUR SUPÉRIEURE DU QUÉBEC

NOTICE OF CERTIFICATION AND SETTLEMENT APPROVAL HEARINGS IN THE MATTER OF THE FISHER-PRICE 2010 RECALL CLASS ACTIONS

If you or your child purchased or received as a gift a new Fisher-Price trike, high chair or infant toy in 2010 or earlier, your rights could be affected by a settlement reached in the litigation.

A Settlement has been reached in class proceeding lawsuits against the Defendants, Mattel, Inc., Mattel Canada Inc. and Fisher-Price Inc., in Ontario (Court File no. CV-12-470990-0001, in Toronto) and Quebec (Court File no. 500-06-000526-109, in Montreal). The lawsuits claim that the Defendants were negligent in designing, manufacturing, marketing and selling certain children's trikes, high chairs, Little People® Rampway toys and certain infant toys with inflatable balls, which were subject to recalls announced on September 29 and 30, 2010 (the "Recalled Products"). The "Settlement Class" consists of all persons in Canada who purchased or acquired (including by gift) a Recalled Product. The Settlement provides for the payment of "Settlement Benefits" to members of the Settlement Class who have participated in one of the September 2010 Recalls by requesting and receiving a "Modification Kit". The Settlement provides for total Settlement Benefits of up to \$200,000 to be paid to the Settlement Class. The Settlement further provides for the payment of legal fees and disbursements to Class Counsel in the amount of \$75,000 plus taxes.

The Settlement is a compromise of disputed claims. The Defendants do not admit liability.

The terms of the Settlement, including a detailed list of the product names and numbers of the Recalled Products and details of the Settlement Benefits available to Settlement Class members are contained in the Settlement Agreement entered into by the Defendants and the Plaintiffs in the class proceeding lawsuits, which can be viewed online at www.clg.org or can be obtained from Class Counsel. This notice contains only a summary of the Settlement and Settlement Class members are encouraged to review the complete Settlement Agreement and other information available at www.clg.org.

The proposed Settlement is subject to approval by the Courts. Motions to approve the Settlement will be heard by the Ontario Superior Court of Justice in the City of Toronto on September 16, 2016 at 2:00 P.M. and the Superior Court of Quebec in the City of Montreal on October 12, 2016 at 9:30 a.m. in room 2.08. At these hearings, the Ontario and Quebec Courts will decide whether the action will be certified as a class action for settlement purposes only and, if so, will determine whether the Settlement Agreement is fair, reasonable, and in the best interests of the Settlement Class members.

Settlement Class members who do not oppose the proposed Settlement need not appear at the settlement approval hearings or take any other action at this time to indicate their desire to participate in the Settlement*.

Settlement Class members are entitled to appear and make submissions at the settlement approval hearings. If you wish to comment on or make an objection to the Settlement, a written submission must be delivered to Class Counsel at the address listed below by September 6, 2016. Class Counsel will forward all such submissions to the appropriate Court. All filed written submissions will be considered by the appropriate Court. If you do not file a written submission by the relevant deadline, you may not be entitled to participate, through oral submissions or otherwise, in the settlement approval hearings.

The law firm Consumer Law Group Inc./Consumer Law Group Professional Corporation ("Class Counsel") represents the Plaintiffs and the members of the Settlement Class. Class Counsel can be reached toll free at 1-888-909-7863, in Toronto at (416) 479-4493, in Montreal at (514) 266-7863, in Ottawa at (613) 627-4894, online at www.clg.org, by email to jorenstein@clg.org, or by regular mail at 1030 Berri St., Suite 102, Montreal, Quebec, H2L 4C3, Attention: Jeff Orenstein.

If you have questions that are not answered online at www.clg.org, please contact Class Counsel.

Inquiries should not be directed to the Courts.

Pour obtenir une copie de cet avis ou tout autre information relativement à ce règlement en français, veuillez s'il vous plait consulter le site internet suivant : www.clg.org

***NOTE:** You are still entitled to participate in the Fisher-Price Recall Program by visiting <http://service.mattel.com/us/recall.asp> and requesting a modification kit.

THIS NOTICE HAS BEEN AUTHORIZED BY THE ONTARIO SUPERIOR COURT OF JUSTICE AND THE SUPERIOR COURT OF QUEBEC

PIÈCE R-3

HEARING NOTICE DISSEMINATION PLAN
NOTICE OF HEARING IN THE MATTER OF THE
FISHER-PRICE 2010 RECALL CLASS ACTION LITIGATION

The Hearing Notice shall be distributed in the following manner:

- 1) Published once, in each of the following newspapers, in either English or French, as is appropriate for each newspaper, subject to each having reasonable publication deadlines and costs, at least 30 days prior to the hearing of the Ontario Approval Motion:
 - a) The Globe and Mail, national edition; and,
 - b) La Presse, national edition.
- 2) Posted in English and French for viewing, downloading or printing on Class Counsel's website: www.clg.org; and
- 3) Provided by Class Counsel in English or French to any person who requests it.